
    

Folketingsmedlem Fatma Øktem (V) har den 12. september 2012 stillet mig 
følgende spørgsmål S 4045, som jeg hermed skal besvare. 

 

Spørgsmål S nr: 4045 

”Vil ministeren oplyse, om ministeren har drøftet Danmarks holdning til kvinde-
kvoter i Bruxelles siden rådsmødet i februar 2012?” 

 

Svar: 

 

Siden rådsmødet den 17. februar 2012 har jeg ikke haft lejlighed til at drøfte 
spørgsmålet om kvoter for kvinder i bestyrelser i Bruxelles. Der har kun været 
et enkelt rådsmøde i den mellemliggende periode, den 21. juni 2012, og her var 
spørgsmålet ikke på dagsordenen. Jeg kan endvidere oplyse, at spørgsmålet om 
kvoter for kvinder i bestyrelser heller ikke har været på dagsordenen for mø-
der i Rådets arbejdsgrupper. 

Ministeriet for Ligestilling og Kirke har dog løbende på embedsmandsniveau 
været i kontakt med de forskellige EU-lande vedr. tiltag for at fremme flere 
kvinder i ledelse og bestyrelser. 

Som jeg også nævnte på samrådet i Ligestillingsudvalget den 12. september, vil 
erhvervs- og vækstministeren og jeg sende et brev til Kommissær Reding og 
Kommissær Barnier, hvor vi præsenterer elementerne i den danske model, og 
samtidig gør klart, at den danske regering ikke kan støtte et forslag om kvoter.  
 

 

Med venlig hilsen 

 

Manu Sareen 
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